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Zápis z  346. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
konaného 31. května 2019 na Úřadu vlády ČR 

 
Přítomní členové: 1. místopředseda Rady prof. Ing. Petr Dvořák, CSc.; místopředseda Rady 

PhDr. Pavel Baran, CSc.; místopředseda Rady, ministr průmyslu a obchodu 
doc. Ing. Karel Havlíček, Ph.D., MBA; RNDr. Zdeněk Havlas, DrSc; 
prof. Tomáš Jungwirth, Ph.D.; prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D.; Ing. Karel 
Kouřil, Ph.D.; prof. MUDr. Jan Lata, CSc.; doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc.; 
prof. Ing. Vladimír Mařík, DrSc., dr.h.c.; Ing. Luboš Novák, CSc.; Ing. Eduard 
Palíšek, Ph.D., MBA; prof. Ing. Jiří Witzany, DrSc. 

Omluveni: předseda Rady Ing. Andrej Babiš; doc. RNDr. Jan Konvalinka, CSc.; prof. 
MUDr. Julius Špičák, CSc. 

Mezinárodní rada: předseda prof. Josef Michl, Ph.D.; prof. Dr. Josef Jiřičný; prof. Jakub 
Kastl, Ph.D.; doc. Dr. Vladislav Kolařík; Dr. Ing. Reinhard Mauermann; M.D. 
Karel Pacák, Ph.D., D.Sc.; prof. Ding-Ming Wang, prof. Pier Luigi Sacco, prof. 
Dalibor Sameš 

Hosté: PhDr. Pavel Doleček, Ph.D. – náměstek MŠMT; PhDr., Mgr. Václav 
Velčovský, Ph.D. – náměstek MŠMT; Mgr. Aneta Caithamlová - ředitelka 
Odboru koncepce a vedení OP, MŠMT; Ing. Petr Očko, Ph.D. – náměstek 
MPO; Ing. Silvana Jirotková – náměstkyně MPO; JUDr. Pavel Vošalík - MZV; 
Ing. Rut Bízková – Úřad vlády ČR  

Program:  

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Mezinárodní rada  

A2) Implementace Metodiky 2017+ 

A3) Inovační strategie České republiky 2019-2030 – akční plány 

A4) Návrh stanoviska Rady k návrhu aktualizace Koncepce jednotné prezentace 
České republiky 

A5) Představení budoucnosti ESIF 2021+ pro oblast VaVaI 

A6) Metodika identifikace hospodářských a nehospodářských činností výzkumných 
organizací a výzkumných infrastruktur (bod doplněn do programu dle diskuse 
v bodě D) Různé) 

B) BODY KE SCHVÁLENÍ – bez rozpravy 

B1) Návrh stanoviska Rady k žádosti o povolení výzkumu na lidských 
embryonálních kmenových buňkách - PrimeCell Advanced Therapy, a.s. 

B2) Národní politika výzkumu, vývoje a inovací České republiky 2021+ 

B3) Prodloužení fungování pozic diplomatů pro vědu, výzkum 
a technologie/inovace v Izraeli a USA (2020 – 2023) 
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C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Přehled usnesení vlády z oblasti VaVaI (duben, květen) 

C2) Informace o konání konference k Inovační strategii ČR a daňovým odpočtům 
na VaV v Brně 7. června 2019 

C3) Hodnotící zpráva k Národní RIS3 strategii (2014-2020) 

Průběh jednání: 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák zahájil 346. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
(dále jen „Rada“), přivítal členy Mezinárodní rady a ostatní hosty zasedání a nechal hlasovat 
o návrhu programu a zápisu z 345. zasedání Rady. 

1. Schválení programu 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program 346. zasedání (viz doplnění programu dle diskuse v bodě D) 
Různé). 

2. Zápis z 345. zasedání Rady  

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 345. zasedání Rady. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Mezinárodní rada  

Předseda Mezinárodní rady prof. Michl v úvodu shrnul závěry společného jednání Rady, 
Mezinárodní rady, zástupců Grantové agentury ČR, Technologické agentury ČR 
a Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, které proběhlo předešlý den. 

Přepis vyjádření prof. Michla (346. zasedání Rady ze dne 31. května 2019, záznam od 3:30 
do 6:57) 
A1) 
„International Advisory Panel heard reports from GA ČR, TA ČR report about Innovation 
strategy and evaluation. The comments that we have on GA ČR and TA ČR is that the 
reports were very useful, progress has been made and we would recommend that all 
providers (not only GA ČR and TA ČR but ministries and others) should try to simplify the 
requirements that in post on the principal investigators and on the panelist.  
The RVVI we would recommend should simplify the requirements that it places on providers 
when they prepare new programs (for example: there is no need to have 80 pages of 
material).  
We then discuss the issue that we consider to be most important perhaps at this time, and 
that is improvement of the quality of the panels, which is currently some what and event. And 
we think that would be desirable for the agencies for them self providers, to select the best 
panelist from the best scientist in the country. They should probably ask them to do less 
work, try to simplify their live, they should provide motivation for these best scientists, so they 
actually want to serve in the panel to be prestigious matter and the rewards for them to 
motivation could be provided by simple justments (for example: relieve from very exhausting 
meetings, maybe reduce lectures obligations during the service and things like that). This 
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might required providing motivation for directors of institutes, deans and directors of research 
institutes and so one.  
The participations of these directors of these institutions in the activities of the providers 
should be a part of the evaluation, that these institutions undergo at regular intervals. That 
my provide motivation for them.  
We agreed with the general principles that were disclosed in the presentation on Innovation 
Strategy CR 2019–2030, we like them very much, we wonder now what will follow – the 
implementation, financing and the details.  
And finally when it comes to the report on evaluation we were enthusiastic about the fact, 
that finally it is actually quality, and not ne´er quantity that has been evaluated. We strongly 
support what we heard in report and we believe that these measures that now had been 
taken are in agreement with the best international practise. That´s summary these report 
from the international panel. Thank you. 

Prof. Lata v závěru navrhl, že by závěry doporučení Mezinárodní rady měly být k dispozici 
Radě častěji než jednou za půl roku. Dr. Havlas vyzval členy Rady, aby se příště ve větším 
počtu účastnili jednání s Mezinárodní radou, které je pravidelně den před řádným zasedáním 
Rady. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí informaci o intenzivním jednání Mezinárodní rady se zástupci 
Grantové agentury ČR (dále jen „GA ČR“), Technologické agentury ČR (dále jen „TA 
ČR“) a Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, které se týkalo podpory mladých 
vědců (juniorské granty) a špičkové vědy (EXPRO) GA ČR, přehledu programů TA 
ČR, implementace a budoucnosti hodnocení výzkumných organizací v ČR (Metodika 
2017+), Inovační strategie České republiky 2019-2030, informace paní dr. Orny Berry 
o Izraelském programu VaV, 

2. schvaluje závěry jednání Mezinárodní rady, která:  

a. konstatovala, že zprávy předložené GA ČR a TA ČR byly dobře připravené 
a svědčí o zlepšení situace dle dřívějších doporučení Mezinárodní rady, 

b. doporučila, aby:  

i. GA ČR a TA ČR (stejně jako ostatní poskytovatelé) zjednodušili 
požadavky kladené na hlavní řešitele a na členy panelů, 

ii. Rada zjednodušila podmínky pro podávání žádostí o účelovou podporu 
na VaVaI, 

iii. došlo ke zlepšení kvality hodnotících panelů poskytovatelů, kteří by 
měli věnovat větší pozornost výběru vhodných odborníků z řad 
nejlepších vědců, snížit administrativní zátěž členů panelů a zavést 
další motivaci k práci nejlepších vědců v panelech, 

iv. byla posílena motivace vedoucích pracovníků (ředitelů, děkanů apod.) 
institucí zabývajících se výzkumem, aby pomohli těmto snahám 
poskytovatelů a tím se sami stali součástí tohoto procesu; 

c. souhlasila s hlavními principy Inovační strategie ČR 2019–2030, 

d. významně podpořila hodnocení výzkumných organizací podle 
Metodiky 2017+, která zavádí hodnocení kvality namísto kvantity a která 
je v souladu s nejlepší mezinárodní praxí; 
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3. ukládá předsednictvu Rady zaslat závěry jednání Mezinárodní rady Ministerstvu 
školství, mládeže a tělovýchovy, GA ČR, TA ČR, Akademii věd České republiky 
a Komisi pro hodnocení výsledků výzkumných organizací a ukončených programů. 

A2) Implementace Metodiky 2017+ 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák připomněl, že usnesením vlády České republiky ze dne 
8. února 2017 č. 107 byla schválena Metodika 2017+“, kde v bodu II. 2. bylo uloženo 
dopracovat přesný postup a způsob hodnocení a vládě předložit metodiku dopracovanou 
do podoby požadovaného detailu pro kompletní hodnocení pro úroveň segmentu vysokých 
škol a připravit proces implementace kompletního hodnocení pro segment vysokých škol. 

Návrh Metodiky hodnocení výzkumných organizací v segmentech vysokých škol je tedy jako 
materiál pro jednání vlády předložen v pracovní verzi k připomínkám Radě. Případné 
připomínky by měly být vypořádány do příštího zasedání Rady, kde by měl být předložen 
materiál ve finální podobě pro meziresortní připomínkové řízení. Vysoké školy by tak měly 
mít po červnovém zasedání detailní informace o změnách, ke kterým dojde v hodnocení 
k 1. dubnu 2020. 

Náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy dr. Doleček potvrdil, že proběhlo mnoho 
jednání a vysoké školy budou mít po červnovém zasedání Rady k dispozici podrobný modul, 
podle kterého budou postupovat. Další kroky budou na zodpovědnosti každé jednotlivé 
vysoké školy. 

Na toto téma proběhla krátká diskuse za účasti ministra Ing. Plagy, Ing. Bízkové, prof. 
Witzanyho, dr. Dolečka. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí informaci o implementaci Metodiky 2017+, 

2. bere na vědomí předfinální pracovní verzi materiálu Návrh Metodiky hodnocení 
výzkumných organizací v segmentech vysokých škol, 

3. žádá své členy o zaslání případných písemných komentářů nejpozději do 7. června 
2019,  

4. žádá zpravodaje Rady, aby ve spolupráci s Ministerstvem školství mládeže 
a tělovýchovy předložil konečný materiál na 347. zasedání Rady. 

A3) Inovační strategie České republiky 2019-2030 – akční plány 

Místopředseda Rady, ministr průmyslu a obchodu doc. Havlíček uvedl, že probíhají jednání 
jednotlivých Pilířů Inovační strategie ČR 2019-2030, před zasedáním Rady proběhlo už 
potřetí setkání inovačního týmu. Byla dohodnuta podpora trendu a značky Inovační strategie, 
kterou budou mít i ostatní související aktivity. 

Dále doc. Havlíček uvedl, že další jednání proběhlo na téma polytechnického vzdělávání, 
které by mělo být implementováno do základních škol. Bylo vybráno 53 elitních škol, které 
jsou na pilotní vyzkoušení připraveny již v tomto roce. V roce 2022 by měl být předmět 
polytechnické vzdělávání zařazen do výuky.  

Náměstkyně ministra průmyslu a obchodu Ing. Jirotková doplnila, že ve spolupráci MPO 
a MZV byla připravena aktualizace Koncepce jednotné prezentace ČR (dále jen 
„Koncepce“), protože stávající Koncepci je nezbytné významným způsobem aktualizovat, 
a to především s ohledem na budování pozitivního obrazu České republiky v zahraničí. 
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Zejména s ohledem na důsledky plynoucí z implementace vládou schválené Inovační 
strategie ČR 2019–2030. 

Host zasedání dr. Vošalík z MZV potvrdil, že v dalším bodě zasedání Rady je předložena 
aktualizace této Koncepce, kde je poprvé zapracována otázka jednotného brandu, protože 

stále chybí důsledně koordinovaná jednotná prezentace ČR v zahraničí. ČR by neměla být 

v zahraničí prezentována roztříštěně, ale pod jedním logem a jednou značkou a způsob 
prezentace musí být jasně definován. Předložený materiál bude po vypořádání připomínek 
z meziresortního připomínkového řízení rozpracován pro jednotlivé realizační týmy. 

Místopředseda Rady doc. Havlíček doplnil, že dostal od vlády úkol začít připravovat 
Hospodářskou strategii ČR, jejíž bude Inovační strategie ČR 2019-2030 součástí. 

Proběhla krátká diskuse na téma komplexní prezentace ČR v zahraničí a jejího úskalí 
za přispění místopředsedy Rady doc. Havlíčka, ministra Ing. Plagy, Ing. Bízkové, dr. 
Dolečka, dr. Vošalíka a předsedy Mezinárodní rady prof. Michla. 

Ministr školství, mládeže a tělovýchovy Ing. Plaga se ještě vrátil k problematice 
polytechnického vzdělávání, jehož zavedení musí být nejprve pilotně vyzkoušeno, protože 
jeho součástí bude mimo jiné v zavedení současných moderních technologií. Celá akce 
bude opět pod jedním brandem a bude dostatečně finančně zabezpečena. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí informaci o dopracování akčních plánů Inovační strategie ČR 2019-
2030, 

2. bere na vědomí informaci o implementaci Pilíře 1., 

3. žádá garanta Pilíře 3. o předložení informace k implementaci Pilíře 3. na příští 
347. zasedání Rady, 

4. ukládá místopředsedovi Rady dr. Baranovi, aby na 347. zasedání Rady předložil 
informaci o prvních výsledcích pracovní skupiny pro debyrokratizaci vědy. 

A4) Návrh stanoviska Rady k návrhu aktualizace Koncepce jednotné prezentace 
České republiky 

Ministr zahraničních věcí Tomáš Petříček zaslal Radě žádost o zpracování odborného 
stanoviska ve věci návrhu aktualizace Koncepce v návaznosti na II odstavec 2 Usnesení 
vlády č. 104 ze dne 4. února 2019, které ukládá ministrům při přípravě všech koncepčních 
a strategických materiálů svého rezortu respektovat Inovační strategii České republiky 2019–
2030 a projednat jejich soulad s Radou. 

Navrhovaná aktualizace Koncepce v širším kontextu respektuje směr nové prezentace ČR 
tak, jak jej nastavila Inovační strategie ČR 2019–2030 v pilíři Chytrý marketing. Návrh rovněž 
zahrnuje doplnění již existující Komise pro prezentaci ČR (poradní orgán ministra 
zahraničních věcí) o nový mechanismus nadresortního typu, pracovně označený jako 
„národní marketingový tým“.  

K materiálu uplatnila Rada zásadní připomínku, protože z návrhu aktualizace Koncepce není 
dostatečně jasné, jakým způsobem budou tyto dva mechanismy na sebe navazovat a zda se 
nebudou kompetenčně překrývat. Podstata národního marketingového týmu tak, jak je s ní 
pracováno v Inovační strategii ČR 2019–2030, zároveň předpokládá, že některé činnosti 
a kompetence, jež jsou v Návrhu aktualizace Koncepce přiřknuty Komisi pro prezentaci ČR, 
by měly naopak spadat pod národní marketingový tým. Na závěr stanoviska Rada vyslovila 
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souhlas s Návrhem aktualizace Koncepce a doporučila předkladateli po zapracování 
připomínek předložit materiál vládě. 

K tomuto bodu proběhla diskuse v rámci projednávání předchozího bodu. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje stanovisko k návrhu aktualizace „Koncepce jednotné prezentace České 
republiky“ a žádá poskytovatele o zapracování zásadní připomínky v části V. 
stanoviska před jeho projednáním mezirezortní Komisí pro prezentaci ČR, 

2. doporučuje ministrovi zahraničních věcí dokument se zapracovanou připomínkou 
následně předložit vládě. 

A5) Představení budoucnosti ESIF 2021+ pro oblast VaVaI 

Náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy dr. Velčovský navázal na přerušené 
jednání k tomuto bodu na minulém 345. zasedání Rady o intervenci do výzkumu z ESIF 
(Evropských strukturálních a investičních fondů), kdy ve své prezentaci předložil přehled 
čerpání z Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání (dále jen „OP VVV“), v rámci 
kterého je možné v programovém období 2014 - 2020 čerpat finanční prostředky z ESIF, 
přehled jednotlivých výzev a přípravu nového období. Krátce informoval, že proběhlo na toto 
téma konstruktivní jednání s předsednictvem Rady. 

Proběhla krátká diskuse za účasti ministra Ing. Plagy, dr. Velčovského, prof. Maříka a Ing. 
Palíška, dle které bylo dohodnuto předložit na zářijové zasedání Rady informaci o pre-
screeningu pro novéprogramové období ESIF 2021+. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. bere s uspokojením na vědomí předloženou informaci, 

2. žádá ministra školství, mládeže a tělovýchovy s doporučením, aby zajistil vydání 
právních aktů k oběma projektům úspěšným ve výzvě Teaming Phase 2 z Horizontu 
2020 v případě, že uspějí v hodnocení výzvy Teaming II z Operačního programu 
Výzkum, vývoj a vzdělávání, a zajistil jejich financování z prostředků daného 
operačního programu, 

3. žádá ministryni financí s doporučením, aby zajistila finanční prostředky státního 
rozpočtu, pokud při finančním vypořádání programového období 2014-2020 dojde 
k překročení finanční alokace Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání 
z Evropských strukturálních a investičních fondů, 

4. žádá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy o předložení informace o pre-
screeningu na zářijové zasedání Rady. 
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A6) Metodika identifikace hospodářských a nehospodářských činností výzkumných 
organizací a výzkumných infrastruktur 

Prof. Jurajda připomněl v bodě D) Různé, že Asociace výzkumných organizací předložila 
Radě v listopadu 2018 materiál „Metodika identifikace hospodářských a nehospodářských 
činností výzkumných organizací a výzkumných infastruktur“ s návrhem na projednání 
a zaujetí stanoviska. 

Viz diskuse v bodě Různé, dle které byl tento bod dodatečně zařazen na program 
346. zasedání Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. mění program jednání Rady schválený v bodě 1 a doplňuje nový bod A6) Metodika 
identifikace hospodářských a nehospodářských činností výzkumných organizací 
a výzkumných infrastruktur, na základě podnětů členů Rady vznesených v bodě D) 
Různé, 

2. bere na vědomí informaci prof. Jurajdy o stavu projednání hospodářských 
a nehospodářských činností výzkumných organizací a přijímá jeho rezignaci na funkci 
zpravodaje Rady, 

3. bere na vědomí jeho souhlas s členstvím v pracovní skupině (viz bod 4.), 

4. jmenuje novým zpravodajem Rady prof. Maříka, 

5. ukládá zpravodaji Rady prof. Maříkovi připravit na 349. zasedání Rady návrh dalšího 
postupu v této věci, včetně návrhu na doplnění pracovní skupiny. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Návrh stanoviska Rady k žádosti o povolení výzkumu na lidských 
embryonálních kmenových buňkách - PrimeCell Advanced Therapy, a.s. 

Rada obdržela ze strany Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy žádost o zpracování 
odborného stanoviska ve věci povolení výzkumu na lidských embryonálních kmenových 
buňkách, kterou zaslala společnost PrimeCell Advanced Therapy, a.s..  

Odborné, legislativní a etické okolnosti žádosti projednala a posoudila Bioetická komise 
Rady (dále jen „Bioetická komise“) formou per rollam hlasováním v termínu od 7. května 
2019 do 14. května 2019. 

Dle stanoviska Bioetické komise Rada ve svém stanovisku nedoporučuje Ministerstvu 
školství, mládeže a tělovýchovy udělit povolení uvedenému žadateli spol. PrimeCell 
Advanced Therapy, a.s. k výzkumu na lidských embryonálních kmenových buňkách. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje stanovisko k žádosti společnosti PrimeCell Advanced Therapy, a.s. 
o povolení výzkumu na lidských embryonálních kmenových buňkách, 

2. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace zaslat stanovisko Ministerstvu 
školství, mládeže a tělovýchovy. 
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B2) Národní politika výzkumu, vývoje a inovací České republiky 2021+ 

Radě byla předložena nultá verze Národní politiky výzkumu, vývoje a inovací České 
republiky 2021+ (dále jen „NP VaVaI 2021+“), která vychází z návrhu struktury NP VaVaI 
2021+ schváleného na 345. zasedání Rady dne 26. dubna 2019 a představuje první hrubý 
pracovní návrh nové politiky v oblasti VaVaI.  

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 11 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. bere na vědomí nultou verzi NP VaVaI 2021+, 

2. ukládá zpravodajům Rady dr. Baranovi, Ing. Kouřilovi, Ing. Palíškovi a Odboru Rady 
pro výzkum, vývoj a inovace pokračovat v zabezpečení přípravy NP VaVaI 2021+ dle 
harmonogramu schváleného na 345. zasedání Rady dne 26. dubna 2019 v bodě B3. 

B3) Prodloužení fungování pozic diplomatů pro vědu, výzkum 
a technologie/inovace v Izraeli a USA (2020 – 2023) 

V roce 2015 zahájila svoji misi vědecká diplomatka v Izraeli a od roku 2017 působí další 
vědecký diplomat v USA. V roce 2018 měl být vyslán vědecký diplomat pro region 
jihovýchodní Asie se sídlem v Taipei (doba vyslání: od 1. 1. 2018 do 31. 12. 2021), aktuálně 
proběhlo výběrové řízení. 

Dle platných delimitačních protokolů skončí vyslání vědeckých diplomatů v Izraeli a USA 
k 31. 12. 2019. Na základě provedeného vyhodnocení vědecké diplomacie, které bylo 
předloženo Radě jako Informace o činnosti vědeckých diplomatů na jejím 339. zasedání dne 
26. října 2018 se navrhuje prodloužit misi vědeckých diplomatů v Izraeli a USA do roku 2023. 

Z jednání předsednictva Rady vyplynulo, že je nutné v součinnosti s dotčenými poskytovateli 
aktivně řídit a vyhodnocovat činnost vědeckých diplomatů předsednictvem. Z uvedených 
důvodů je navrženo ustavení odborné řídící skupiny pro vědeckou diplomacii. Vědečtí 
diplomaté pak budou minimálně 1x za půl roku informovat Radu o své činnosti. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje ustavení odborné řídící skupiny pro vědeckou diplomacii (dále jen „řídící 
skupina“) vedené členem předsednictva Rady, jejímiž členy budou dále uživatelé 
služeb vědecké diplomacie, tj. zástupci Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, 
Ministerstva zahraničních věcí, Akademie věd ČR a Technologické agentury ČR 
a žádá tyto instituce o jmenování svých zástupců do řídící skupiny, 

2. ukládá řídící skupině navrhnout novou koncepci vědecké diplomacie v souvislosti 
s Inovační strategií ČR 2019 - 2030, přesné zadání, model řízení, systém 
komunikace diplomatů s uživateli a periodický monitoring činnosti vědeckých 
diplomatů a průběžně informovat Radu o aktivitách vědecké diplomacie, 

3. jmenuje zpravodajem pro oblast vědecké diplomacie dr. Barana, 

4. souhlasí s prodloužením misí diplomatů pro vědu, výzkum a technologie/inovace 
v Izraeli a USA do roku 2023, 

5. ukládá Odboru Rady pro výzkum, vývoj a inovace prodloužení misí zajistit.   
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C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Přehled usnesení vlády z oblasti VaVaI (duben, květen) 

C2) Informace o konání konference k Inovační strategii ČR a daňovým odpočtům 
na VaV v Brně 7. června 2019 

C3) Hodnotící zpráva k Národní RIS3 strategii (2014-2020) 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 12 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada bere na vědomí body pro informaci. 

D) RŮZNÉ 
 
Do bodu Různé přispěl prof. Jurajda připomínkou, že byl v listopadu 2018 v rámci 
projednávání bodu „Metodika identifikace hospodářských a nehospodářských činností 
výzkumných organizací a výzkumných infrastruktur“ jmenován zpravodajem Rady k této 
problematice. Informoval, že proběhla dvě jednání pracovní skupiny, jejichž závěrem bylo 
vytýčení dané problematiky. Současně uvedl, že vzhledem k pracovnímu vytížení se nemůže 
dále této problematice věnovat jako zpravodaj s tím, že ale může být dále členem pracovní 
skupiny. 
 

Ing. Palíšek doplnil, že v této sféře je situace vážná a Rada by měla celý problém zaštiťovat 
a koordinovat. Navrhl novým zpravodajem Rady pro tuto problematiku prof. Maříka, který 
nominaci přijal. Současně navrhl, aby byl tento příspěvek zařazen dodatečně na program 
346. zasedání Rady jako bod 346/A6. 
 
Člen Mezinárodní rady prof. Jiřičný na závěr do bodu Různé shrnul důležitost 
internacionalizace české vědy a zvýšení mobility vědců ze zahraničí. Podle něho je 
infrastruktura v ČR velmi dobrá, jen je třeba zlepšit podmínky pro práci zahraničních vědců 
v ČR. 
 

Protože do bodu Různé nebyly žádné další příspěvky, 1. místopředseda Rady prof. Dvořák 
poděkoval všem členům Mezinárodní rady a dalším hostům za jejich účast a podnětná 
jednání a ukončil 346. zasedání Rady. 

 

 

Zapsala: Ing. Bártová                                         Schválil: 1. místopředseda Rady prof. Dvořák 


